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§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordföranden 
Veronica Palm (S) att tillsammans med ordföranden Gustav 
Johansson (M) justera dagens protokoll. Justering sker tisdagen den 
29 oktober 2019. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning 
Ärende 6 ”Inrättande av ny förskola – Ripsavägen 33, kv Portklappen, 
ny- och ombyggnation” utgick. 
 
I övrigt fastställde Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd den 
utsända dagordningen.   
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§ 3 
Multibana på Högdalstoppen 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd har tagit emot ett 
medborgarförslag. Den som har skrivit medborgarförslaget vill att en 
multibana ska byggas vid Högdalstoppen. En multibana kan användas 
för att åka rullskidor, cykla, åka inlines och parasportare. Parasportare 
är idrott för kvinnor och män med funktionsnedsättning.  
 
Förvaltningen tycker att förslaget är bra men kan inte bygga en 
multibana på Högdalstopparna. Det är inte tillåtet. Stockholms stad 
kan göra det tillåtet genom att göra en ändring av detaljplanen. En 
detaljplan bestämmer vad en plats i staden får användas till och vilka 
byggnader som får stå där.  
 
Förvaltningen kommer att arbeta för en utveckling av 
Högdalstopparna och tar med förslaget om en multibana i det fortsatta 
arbetet. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 24 september 2019. 
Dnr EÅV 2019/331. 
 
Yrkande 
Tobias Karlsson (SD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 
Månadsrapport september 2019     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner föreliggande 
rapport.  
 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i 
balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 
prognostiseras ett underskott om minus 7,0 mnkr. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 9 oktober 2019. 
Dnr EÅV 2019/000117. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
 

  



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2019-10-24 

Sida 6 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 5 
Uppföljning av medborgarkontorets varsamhet 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd har ett medborgarkontor som 
är beläget dels i Rågsved och dels i förvaltningshusets reception  som 
ligger i Slakthusområdet intill Globen.  
 
Medborgarkontoret har sedan hösten 2017 erbjudit 
samhällsvägledning om kommunal och offentlig service.  
 
Antalet besökare på medborgarkontoret har ökat markant sen det 
öppnade. Under 2017 var det i genomsnitt 250 besök per månad, 
under 2018 i genomsnitt 531 besök per månad och hittills under 2019 
har det varit 952 besök per månad.  
 
Medborgarkontoret når idag många som är nyanlända men 
verksamheten kan utvecklas för att nå fler grupper. Förvaltningen 
avser därför utreda framtida utformning av verksamheten. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 9 oktober 2019. 
Dnr EÅV 2019/380. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Förvaltningen bedriver en föredömlig, behövd och populär 
verksamhet på medborgarkontoret i Rågsved. Socialdemokraterna ser 
dock, precis som förvaltningen, att det behövs en större och djupare 
insats i arbetet rörande samhällsvägledning till nyanlända i 
stadsdelen. 
 
Nyanlända i stadsdelen och de 1 000 personer som bor i fyra 
etableringsboenden är i stort behov av samhällsvägledning, 
orientering i svenska samhället och behovet av att förstå̊ sina 
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rättigheter och skyldigheter, för att snabbt och bra kunna integrera 
sig i samhället och finna lösningar på problem i vardagen, få råd och 
stöd. Det är bra att utreda, men behovet som, familjerna och 
individerna har låter ej vänta på sig. 
 
Utöver det så ser vi ett ökat behov från medborgarna som bor i 
närområdet Rågsved, Hagsätra och Högdalen. För att personalen och 
verksamheten ska ha förutsättningar och verktyg för att fortsätta möta 
behovet av medborgare som behöver stöd behövs en tryggad 
finansiering som ställs i relation till ökningen av besökare. När man 
nu breddar uppdraget med fokus på nyanlända så är det viktigt att 
grunduppdraget på grund av avsaknad av resurser inte 
bortprioriteras.  
 
Vi påminner om att förvaltningen har ett antal miljoner kronor 
fonderade som kommer från staten, Generalschablonen, som bland 
annat är avsedda till dylika aktiviteter.  
 
Vi påminner om att nämnden redan har tagit beslut om handlingsplan 
för aktiviteter för nyanlända för en god etablering i samhället. Och att 
sådan handlingsplan redan ska finnas. 
 
Vi ser därför fram emot en snabb utredning och ett snabbt 
genomförande av utökade och fördjupade 
samhällsvägledningsinsatser riktade till målgruppen.  
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§ 6 
Inrättande av ny förskola – Ripsavägen 33, kv Portklappen, 
ny- och ombyggnation 
 
Ärendet utgick. 
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§ 7 
Verksamhetsuppföljning – Flotten  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 
 
Ärendet 
Flotten är en lokal där personer med psykisk funktionsnedsättning kan 
träffas.  
 
Förvaltningen har en överenskommelse med Flotten. I 
överenskommelsen står det vad Flotten har lovat att erbjuda sina 
besökare.  
 
Den 23 maj 2019 gjorde förvaltningen ett besök på Flotten.  
Förvaltningen tycker att Flotten är en bra verksamhet.  
 
Uppföljningen visar att det finns gäster som har svårt att ta sig till 
lokalen och upp för trapporna till lokalen. Ledningen ser över 
möjligheten att byta lokal. 
För att kunna laga mat i Flottens lokaler behöver de få tillstånd för att 
göra det. För att få tillstånd måste köket göras om. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 24 september 2019.  
Dnr EÅV 2019/511.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8 
Verksamhetsuppföljning – Förebyggande verksamhet 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 
 
Ärendet 
Förebyggande verksamhet består av sju träfflokaler. Det är sociala 
platser där äldre kan mötas. 
 
Förvaltningen har en överenskommelse med Förebyggande 
verksamhet. I överenskommelsen står det vad den Förebyggande 
verksamheten har lovat att erbjuda sina besökare. Förvaltningen har 
tagit fram en mall som används för att kontrollera att verksamheten 
följer överenskommelsen. 
 
Den 13 juni 2019 gjorde förvaltningen ett besök på Förebyggande 
verksamhet.  
 
Förvaltningen tycker att den Förebyggande verksamheten är en bra 
verksamhet. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 26 september 2019.  
Dnr EÅV 2019/526.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 
Verksamhetsuppföljning – Skogsgläntans vård- och 
omsorgsboende/ Smultronhemmet och Grangården 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 
 
Ärendet 
Stockholm stads boenden för äldre ska arbeta efter lagar och regler. 
Det är viktigt med god kvalitet. Äldreförvaltningen har tagit fram 
mallar som förvaltningen använder för att kontrollera boenden. 
 
Den 29 maj 2019 gjorde förvaltningen ett besök på Skogsgläntan 
vård- och omsorgsboende. 
 
Skogsgläntan är ett vård- och omsorgsboende för äldre och består av 
två gruppboenden, Smultronhemmet och Grangården.  
 
Förvaltningen tycker att Skogsgläntan är ett bra boende. De ger bra 
stöd till de som bor där. De uppfyller de krav som ställs för att kunna 
ge en säker vård och omsorg av god kvalitet. Den samlade 
bedömningen är att verksamheten kan ge brukarna trygghet och 
självbestämmande. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 19 september 2019.  
Dnr EÅV 2019/504.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10 
Möjligheternas Stockholm – vision 2040    
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/483  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
En vision talar om hur man vill att någonting ska vara.  
 
Stockholms stad har tagit fram en vision för hur staden bör vara år 
2040. Alla i staden ska arbeta för att det ska bli så.  
 
Det tycker förvaltningen är bra. Men visionen behöver bli tydligare så 
att alla som arbetar i staden vet vad de ska göra.  
 
Förvaltningen tycker också att visionen ska utvecklas med ett 
tydligare barnperspektiv. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 24 september 2019. 
Dnr EÅV 2019/407. 
 
Yrkanden 
Hassan Jama m.fl. (V) yrkar att nämnden ska besluta  
- att avslå förslaget, 
- att låta Vision 2040 – Ett Stockholm för alla och tillhörande 

Färdplanen för ett Stockholm för alla fortsätta vara stadens vision, 
samt 

- att därutöver anföra. 
 
”Vänsterpartiet anser att nuvarande Vision 2040 – Ett Stockholm för 
alla har kunskapsbaserade förutsättningar att tillsammans med 
Färdplanen för ett Stockholm för alla, som arbetades fram under 
förra mandatperioden, fungera utmärkt som måldokument även denna 
mandatperiod. Särskilt som inga andra argument än maktskiftet har 
framkommit som skäl för en revision av stadens vision. 
 
En vision som byts varje mandatperiod blir i stort sett verkningslös i 
arbetet med att styra stadens långsiktiga utveckling. Om en vision ska 
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stå sig över politiska majoritetsskiften krävs ett annat grepp än att av 
maktpolitiska skäl revidera en vision som endast verkat i några få år.  
Staden och stockholmarna tjänar inte på att majoriteten av 
prestigeskäl undergräver syftet med ett långsiktigt visionsarbete, och 
vi vet inte ens om en reviderad version kommer att kombineras med 
gedigna kunskapsbaserade strategier som i färdplanen.  
 
Det svåra är inte att formulera framtidsdrömmar, utan vad som krävs 
är faktabaserade strategier och en tydlig som leder framåt. Att måla 
upp en bild om en attraktiv stad där människor med olika 
förutsättningar kan bo är fint. Med en politik som säljer ut 
allmännyttan, spär på vräkningar och effektivt exkluderar grupper 
från att bosätta sig i staden kommer den målbilden dock bli omöjlig 
att nå. Staden må bli attraktiv för en utvald skara med ekonomiska 
förutsättningar, men det blir knappast en jämlik stad. Om 
verklighetens förutsättningar utvecklas åt andra håll än ditåt visionen 
pekar får vi en tudelad politik som med vackra ord osynliggör de 
geografiska och sociala relationer som uppkommer i dess spår.  
 
Vänsterpartiet vill istället bygga vidare på färdplanen som bygger på 
forskning och de gedigna kunskapsunderlag som togs fram inom 
ramen för Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. 
Kommissionens uppdrag var att analysera skillnader i livsvillkor i 
staden och föreslå åtgärder för en jämlik och socialt hållbar 
utveckling på både lång och kort sikt. Genom att förkasta allt det 
grundläggande och forskningsbaserade arbete som gjordes går 
stadens miste om att utveckla strategier på medellång sikt, längre än 
varje årlig budget, för att utveckla staden på ett hållbart sätt. 
Färdplanen täcker redan många viktiga områden, men vi ser 
framöver ett behov av kompletteringar med nya kunskapsunderlag, 
exempelvis med frågor som rör vår äldre befolkning.” 
 
Veronica Palm m.fl. (S) yrkar att nämnden ska besluta  
- att avslå förslaget, samt 
- att därutöver anföra. 
 
”Antagande av nya visioner vart fjärde år riskerar långsiktigheten 
och tilltron till färdriktningen. Några starka skäl att revidera en 
vision som stadens verksamheter framgångsrikt jobbat med går 
knappast att utläsa, utan får snarare ses i ljuset av att den dåvarande 
borgerliga oppositionen, vid antagandet av Ett Stockholm för alla, 
uttalade ambitionen att upphäva visionen vid ett maktskifte.  
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Det är ändå varje majoritets möjlighet att föreslå en ändring av 
vision. I detta fall väljer den borgerliga majoriteten att medvetet 
distansera sig från målet ett Stockholm för alla. Det är begripligt sett 
till den förda politiken. Även om vi instämmer med de delar av Vision 
2040 som i stort överensstämmer med den gällande visionen så tycker 
vi att det finns stora problem med det förslag som nu remitterats. I 
grunden handlar det om att diskrepansen är allt för stor mellan det 
som står i visionen och den faktiska politiken.  
 
Låt oss bara peka på några få illustrationer. 
• I Stockholm känner invånarna sig delaktiga och har inflytande. 

Det står i skarp kontrast mot den borgerliga majoritetens beslut 
att avlöva stadsdelsnämnderna på ekonomiska resurser för lokal 
demokrati. 

• Stadens förskolor och skolor är väl ansedda och håller en hög 
kvalitet. Det kan knappas bli verklighet av en underfinansierad 
budget och en de facto minskning av medelstilldelningen till 
förskolan. 

• I det sociala arbetet finns tydligt fokus på det förebyggande 
arbetet och tidiga insatser. Att minska stadsdelarnas resurser till 
barn, kultur och fritid är raka motsatsen. 

• I alla stadsdelar finns ett brett utbud av bostäder med olika 
upplåtelseformer. Sagt samtidigt som den politiska majoriteten 
stoppat hyresrätter i områden där det saknas sådana, exempelvis i 
delar av Stureby. 

• Tätheten bland restaurangerna i Hagsätra-Rågsved är 
svårslagen. Det är bra att ha drömmar – men ska de bli verklighet 
behöver politiken driva åt det hållet. Låt oss konstatera att 
nuvarande majoritet inte gjort någonting för restaurangutbudet i 
södra delen av vår stadsdel.  

 
I sin reservation, när Stockholm antog visionen om Ett Stockholm för 
alla, anförde de borgerliga partierna att visionen för mycket 
fokuserade på stadens egna verksamheter och vad dessa skulle göra. 
 
Det förslag till vision som nu presenterats har tagit intryck av denna 
kritik och avstår nästan helt från att precisera vad stadens 
verksamheter ska göra för att uppnå önskelistan. 
Stadsdelsförvaltningen påpekar denna brist också i sitt förslag till 
yttrande. Likt stadsdelsförvaltningen anser vi också att det är ett allt 
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för svagt barnperspektiv och det gläder oss att förvaltningen tar upp 
denna brist. Trots att förvaltningens förslag till yttrande skulle göra 
visionen bättre, så menar vi att den är allt för vag för att kunna tjäna 
som styrdokument med möjlighet till måluppfyllelse.  
 
Vi anser därför att stadens verksamheter även framgent bör arbeta i 
enlighet med den gällande visionen om Ett Stockholm för alla och att 
förslaget till ny vision därmed bör avslås.” 
 
Gustav Johansson (M) yrkar att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställer Hassan Jama m.fl. (V) 
yrkande, Veronica Palms m.fl. (S) yrkande och sitt eget yrkande mot 
varandra och finner att nämnden beslutar i enlighet med hans eget 
förslag. Nämnden beslutar därmed att godkänna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Reservationer 
Veronica Palm m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
 
Hassan Jama m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
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§ 11 
Näringslivspolicy för Stockholm stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/273 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Stockholms stad har skrivit ett förslag till näringslivspolicy.  
Den ska fungera som ett stöd i stadens arbete med att utveckla 
näringslivet. Den ska också göra det tydligare vem som ansvarar för 
vad. Förvaltningen ansvarar för renhållning och skötsel av den 
offentliga miljön. Den offentliga miljön är ytor och platser utomhus, 
och lokaler som staden har ansvar för, som invånare och andra 
besökare kan besöka. 
 
Förvaltningen tycker att det är bra att näringslivspolicyn gör det 
tydligare vem som ansvarar för vad i arbetet med att utveckla 
näringslivet. I remissen står det om platssamverkan. Platssamverkan 
betyder att kommunen tillsammans med företag och boende tar ett 
gemensamt ansvar för att en plats ska vara ren och trevlig att vistas på.  
Förvaltningen vill att Stockholms stad utvecklar informationen till 
förvaltningarna om platssamverkan. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 19 september 2019. 
Dnr EÅV 2019/417. 
 
Yrkanden 
Hassan Jama m.fl. (V) yrkar att nämnden ska besluta  
- att delvis godkänna förvaltningens svar på remiss, samt 
- att revidera näringslivspolicyn enligt nedan. 
 
”Den näringslivspolicy som nu ligger ute på remiss består av en del 
självklarheter och många delar oroväckande signalord. Istället för 
den föregående mandatperiodens fokus på en stad som håller 
samman, som är demokratiskt, ekonomiskt och ekologiskt hållbar, får 
vi nu ett dokument där kommunens huvuduppgift tycks vara som ett 
servicecenter åt företag.  
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Goda förutsättningar för företagande är förstås en helt 
okontroversiell fråga, och de förutsättningarna är ofta sådana som 
hursomhelst ligger nära kommunens kärnuppgifter; att människor ska 
ha bostad, utbildning, anställningstrygghet, välfärd och omsorg. I en 
stad med trygga anställningar, god omsorg, satsningar på utbildning 
och tillgång till bostäder finns det goda förutsättningar att starta och 
driva företag, samt att hitta arbetskraft med relevant kompetens. Men 
att lägga fram en policy som föreslår att ”Stadens medarbetare ska 
verka med ett näringslivsperspektiv oavsett funktion i staden” visar på 
en oroande okunskap om stadens anställdas villkor och 
huvuduppgifter.  
 
Det är anmärkningsvärt att föreslagen näringslivspolicy vare sig i 
syfte, mål, fokusområden eller i föreslagna åtgärder tar upp 
näringslivets roll i klimatomställningen. Stadens näringslivspolicy 
behöver ha sin utgångspunkt i att främja ett näringsliv som bidrar till 
den stora omställningen till en fossilbränslefri och hållbar stad, men 
detta perspektiv lyser med sin frånvaro. 
 
Vidare menar Vänsterpartiet att en näringslivspolicy behöver omfatta 
delar som både förbättrar de seriösa företagens möjligheter, 
medarbetarnas arbetsvillkor och servicen till medborgarna. 
Inspirerande exempel kan hämtas från föregående mandatperiod, då 
bland annat den utvecklade äldreboendeplaneringen bidrog till att 
stärka de seriösa aktörernas möjligheter att bidra till utbyggnaden av 
äldreboenden och högre krav på arbetsvillkoren i den privata 
hemtjänsten stärkte såväl de seriösa företagens 
konkurrensmöjligheter som de äldres möjligheter att få 
hemtjänstinsatser med högre kvalitet och utan utnyttjande av 
personal.” 
 
Gustav Johansson (M) yrkar att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställer Hassan Jamas m.fl. (V) 
yrkande att delvis godkänna förvaltningens svar samt att revidera 
näringslivspolicyn enligt ovanstående text mot sitt eget yrkande att 
nämnden ska beslut i enlighet med förvaltningens förslag och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med hans eget förslag. 
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Reservation 
Hassan Jama m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Stockholm har under lång tid stått stark på en global arena och 
attraherat etablering av flera multinationella företag. Detta samtidigt 
som flera inhemska företag har startat och vuxit. Vi välkomnar att 
stadens arbete för näringslivsfrågor uppmärksammas. Samtidigt kan 
vi konstatera att det föreslagna dokumentet inte utvecklar det i någon 
större omfattning. Åtgärderna i texten är ofta breda och 
målsättningen för det övergripande.  
 
I de enstaka fall policyn innehåller uppdrag som skärps saknas viktiga 
överväganden. Dit hör frågan om kompetensförsörjning som måste 
tydliggöras vidare. Missmatchningen hotar på lång sikt Stockholms 
tillväxt. Att yrkesutbildningarna ska hörsamma lokalt näringsliv är en 
god ambition, men samverkan för att få en långsiktigt hållbar 
kompetensförsörjning för näringslivet måste vara tydligare 
definierad. Istället för nedskärningar behöver vuxenutbildningen ges 
resurser för att öka antal utbildningsplatser och möta efterfrågan.  
 
Policyn diskuterar frågan om arbetsplatser, dess lokalisering och 
behovet av utveckling. Arbetet för att skapa fler arbetsplatser i 
ytterstaden måste fortsatt prioriteras. Det är samtidigt viktigt att 
förstå att bostadsförsörjningen är en minst lika viktig del för ett 
växande näringsliv. När nu nya prognoser visar ett kraftigt sjunkande 
såväl bostadsbyggande som planerande för nya bostäder kommer det 
både hindra möjligheten att rekrytera nationellt och internationellt. 
Detta riskerar i sin tur att försämra rörligheten på arbetsmarknaden.  
 
Även avsaknaden av konkreta åtgärder för en förstärkt infrastruktur 
och framkomlighet i staden och regionen drabbar näringslivets 
möjligheter. Här är policyn förvånande passiv helt utan nya insatser. 
Förslag om tidigarelagda investeringar i tunnelbana och en 
flyginfrastruktur som möjliggör fler direktlinjer lyser helt med sin 
frånvaro såväl i policyn som i den praktiska politiken.  
 
Det är också viktigt att poängtera angelägenheten av utökade medel 
för att kunna realisera de uppdrag som förvaltningarna redan idag 
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jobbar mot. Vi har kunnat se i flera av stadens verksamheter hur 
skattesänkningar har fått gå före möjligheten för förvaltningarna att 
bedriva ett gott och effektivt arbete. 
 
Vi vill se en fortsatt utveckling av stadens näringslivsarbete. Vi 
vänder oss däremot mot att lägga ner resurser på dokument som inte 
innehåller åtgärder som utvecklar. Det är snarare handling som krävs 
för att säkerställa goda möjligheter för Stockholms näringsliv. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M) Ulrika Strömberg (L), Ola Gabrielson 
(MP), Christina Peterson (C) lämnade ett gemensamt särskilt 
uttalande: 
 
Stockholm ska ha ett företags- och innovationsklimat i världsklass. I 
syfte att uppnå det har stadsledningskontoret tagit fram ett förslag till 
näringslivspolicy.  
 
Vi i majoriteten i Enskede-Årsta-Vantör har under en lång tid 
förespråkat att Söderorts näringsliv ska utvecklas då vår stadsdel har 
fler invånare som pendlar ut ur stadsdelen än som pendlar in för att 
gå till jobbet. Vi märker att detta ytterligare har förstärkts de senaste 
åren då kollektivtrafik och vägar utnyttjas till bristningsgränsen i 
riktning norrut under morgonrusningen, och i riktning söderut under 
eftermiddag och kväll. Det kommer bli än värre då tusentals bostäder 
ska färdigställas i vår stadsdel de närmaste åren utan att näringslivet 
växer i motsvarande takt i vårt område. 
 
I näringslivspolicyn saknar vi följande: 
 
• En genomarbetad och kommunicerad strategi på vilken denna 

näringslivspolicy vilar. I linje med en sådan strategi bör sedan 
varje stadsdel skapa sin egen strategi. 

• Att staden verkar proaktivt genom att inventera och aktivt ta 
initiativ till dialog med de företag som finns i den egna regionen 
(istället för att bara organisera sig reaktivt när väl ett företag tar 
kontakt). 

• Lokal kunskap om det lokala näringslivet och aktiv dialog med 
lokala företag. 

 
Vi är samtidigt tveksamma till hur denna näringslivspolicy skall 
kunna implementeras utan att Stockholm Business Region (SBR) växer 
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kraftigt. Vi ser gärna att stadsdelsförvaltningarna får ett större ansvar 
för dialogen med ”sina” företag, för att undvika kostsam 
resursuppbyggnad inom SBR.  
 
Detta motsätter givetvis inte dedikerade smala team för att genomföra 
specifika uppdrag för t ex klusteruppbyggnad genom samarbeten 
mellan företag, universitet, myndigheter och andra organisationer. 
Det är i dessa skärningspunkter som de framgångsrikaste företagen 
föds. Här har stadsdelen/staden/regionen en viktig roll att fylla, 
genom att möjliggöra mötesplatser mellan dessa. Verktyg för detta 
kan t ex vara etablering av 
universitetscampusar/företagsinkubatorer/utbildningsverksamhet/lab. 
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§ 12 
Samråd om förslag till detaljplan för Älvsjö 1:1 i stadsdelen 
Rågsved 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret är en förvaltning inom Stockholm stad. De har 
tagit fram ett förslag på en ny detaljplan. En detaljplan bestämmer hur 
en plats ska se ut och vilka hus som kan byggas där.  
 
Platsen som det handlar om ligger vid Rågsvedsvägen nära Rågsveds 
centrum och tunnelbanestation. Om detaljplanen blir verklighet kan 
ett nytt hus byggas vid Rågsvedsvägen där ett företag kan hyra ut 
maskiner. Huset kommer vara två eller tre våningar högt. Huset 
kommer att ligga bredvid en tomt med staket runt. På tomten går det 
att parkera bilar och maskiner. Där huset och tomten ska ligga ligger i 
dag en fotbollsplan som måste rivas.  
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tycker att förslaget till ny 
detaljplan är bra. En ny byggnad vid Rågsvedsvägen kan göra platsen 
mer trygg. Förvaltningen tycker också att eftersom fotbollsplanen 
försvinner borde det byggas en ny fotbollsplan någon annan stans. 
Förvaltningen tycker också att det är bra att nya arbeten skapas i 
Rågsved när huset är byggt. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 26 september 2019. 
Dnr EÅV 2019/452 
 
Yrkanden 
Veronica Palm m.fl. (S) yrkar att nämnden ska besluta att delvis 
bifalla förslaget samt att därutöver anföra. 
 
”Vi Socialdemokrater i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tycker 
att förslaget till ny detaljplan är bra. Området får ett tillskott av nya 
arbetsplatser och den nya byggnaden vid Rågsvedsvägen skapar 
rörelse och folkliv. 
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Precis som förvaltningen anför bör den fotbollsplan som försvinner 
ersättas med en ny. Under tidigare mandatperiod stod vi i tidigare 
majoritet upp för principen att varje idrottsyta som togs i anspråk 
skulle kompenseras till fullo med en ny – den blågröna majoriteten 
måste nu visa genom handling att principen fortfarande gäller.  
 
Under 2018 kommunicerades att fotbollen skulle kompenseras genom 
att Högdalens BP skulle få konstgräs när fotbollsplanen i Rågsved 
försvann. Under våren 2019 kom nya besked om att så inte skulle bli 
fallet och vi ser nu hur en redan stor anläggningsbrist i Stockholm 
blir ännu större. Det moderata fastighetsborgarrådet har 
kommunicerat att konstgräs på Högdalens BP kan bli aktuellt tidigast 
2023. 
 
I det Socialdemokratiska förslaget till budget har vi tillfört medel för 
att utvecklingen av Högdalens BP ska kunna starta redan nästa år. 
Planen kommer få gräs och innebära en ny 11- och 7-mannaplan. För 
att främja positiva miljövärden ser vi gärna att hybridgräs eller 
alternativa material till gummigranulat beaktas vid utvecklingen.  
Det är viktigt för barn i Enskede-Årsta-Vantör, inte minst i Rågsved, 
att ha tillgång till fotbollsplaner. Inte bara för möjligheten till att 
utöva idrott men också för att skapa ett mer socialt hållbart och tryggt 
område.” 
 
Gustav Johansson (M) yrkar att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställer Veronica Palms (S) m.fl. 
yrkande att nämnden ska besluta att delvis bifalla förslaget med 
anförande mot sitt eget yrkande att nämnden ska beslut i enlighet med 
förvaltningens förslag och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
hans eget förslag. 
 
Reservation 
Veronica Palm m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
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§ 13 
Ansökan om serveringstillstånd för Ong Vietnam 
Remissvar    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om 

tillstånd för alkoholservering i restaurangen kl. 11:00-01:00. 
måndag till söndag. 

 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om 

tillstånd för alkoholservering i uteserveringen kl. 11:00-23:00. 
måndag till söndag. 

 
Ärendet 
AB Pho & Bun har sökt tillstånd för att servera alkoholdrycker på 
Ong Vietnam, Sofielundsvägen 34, Enskededalen.  
 
Socialförvaltningens tillståndsenhet beslutar om serveringstillstånd 
och har bett stadsdelsnämnden att yttra sig över ansökan. 
Stadsdelsnämnden ska yttra sig om lämpligheten utifrån lokala 
omständigheter.   
 
Förvaltningen bedömer att det inte finns några hinder för:  
• Alkoholservering i restaurangen kl.11:00-01:00, måndag till 

söndag. 
• Alkoholservering på uteserveringen kl. 11:00-23:00, måndag till 

söndag.   
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 26 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/419 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet 2019-10-21 
D. Protokoll från funktionshinderrådet 2019-10-18 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2019-10-15 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 15 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att 
bereda skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden 
med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnar en skrivelse ”Effekter på förskola med 
anledning av minskad budget 2020”. 
 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnar en skrivelse ”Återuppta planerna till 
Kulturpark Snösätra Rågsved”. 
 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnar en skrivelse ”Vegetarisk mat vid 
representation”. 
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§ 16 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
Från och med 1 okt har vi ett Nytt parkskötselavtal för 
stadsdelsområdet och är tecknat med CEMI AB  

5 -11 oktober arrangerade stadsdelsförvaltningen en temavecka om en 
jämställd stadsdel fri från våld, med syftet att förebygga våld och 
främja trygghet. Många, både medborgare och medarbetare, har ökat 
sin kunskap om hur vi tillsammans förebygger våld och främjar 
trygghet, samt ökat sin kunskap om jämställdhet och barnrätt. 

En hälsovecka för seniorer genomfördes 14-18 oktober på 
förvaltningens seniorträffar. Hälsoveckan invigdes av 
äldreborgarrådet Erik Slottner och veckan innehöll bland annat prova 
på-verksamheter, föreläsningar och en höstlunch. Hälsoveckan var 
mycket välbesökt och många nya besökare deltog i aktiviteterna vilket 
var roligt. 

Dags för föreningar att söka föreningsbidrag. Stödet ges i första hand 
till föreningar som bedriver verksamhet för barn och ungdomar, för 
personer med funktionsnedsättning, för personer med 
missbruksproblematik samt till deras närstående eller för äldre. Sista 
ansökningsdag 31 oktober. 

Samråd för den första etappen i Slakthusområdet (Kylfacket 2 m.fl.) 
med cirka 900 bostäder, en idrottshall, en grundskola, förskolor och 
kontor pågår nu, 15 oktober - 30 november. Öppet hus planeras 6 
november kl. 16-19 på Palmfelt center, Palmfeltsvägen 5. Mer 
information på stockholm.se/slakthusomradet 
 
Oro i Rågsved 
Vid Områdesmötet i Rågsved var det flera intressanta anföranden om 
trygghet och också en direkt diskussion i samband med mötet som var 
mer på temat otrygghet. Det var bland annat en grupp mammor som 
var initiativtagare till detta. Jag och flera av avdelningscheferna har 
också i andra sammanhang fångat upp signaler på en växande oro i 
Rågsved. Vi har haft ett bra möte med polis, preventionssamordnare 
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och fritidsgården med ledning och vi ska träffa Nokas vaktbolaget 
med anledning av detta. Fortsättning kommer definitivt följa. 
 
Den 5 november genomför stadsdelsförvaltningen en 
trygghetsvandring i Rågsved. Medborgare, föreningar och 
företagare är varmt välkomna att delta i vandringen som genomförs 
tillsammans med Polis och fastighetsägare. Samling kl. 18 vid 
medborgarkontoret, Kumlagatan 13  i Rågsved. Vandringen kommer 
att pågå till kl. 20. Vi hoppas på att de som känner sig otrygga 
kommer och pekar ut var de känner sig otrygga. Ingen föranmälan 
behövs. 
 
För Barn och ungdomar mellan 10-17 år och som bor i Enskede-
Årsta-Vantör arrangerar stadsdelsförvaltningen många roliga 
höstlovsaktiviteter (v 44) på fritidsgårdar och i parklekar. Det finns 
möjlighet att pyssla, göra pumpalyktor, gå på maskerad, göra olika 
quiz, dansa, prova på att göra en gipsmask.  Det blir spel och 
turneringar, roliga lekar, biokvällar och höstlovsfester och mycket 
mer. Information om aktuella tider och platser finns på webbsidan 
stockholm.se/eav och på fritidsgårdarnas facebooksidor. 
 

Enskede och Rågsveds aktivitetscenter in pensionärer i stadsdelen till 
en matlustvecka den 18-22 november att Ta Del i Konstens dukade 
bord med Nationalmuseum, kafferep med Antikskolan och prova-på-
verkstad med smarta mellanmål och grönsakspicklat till jul. Man kan 
också passa på att få kunskaper i varför, vad och hur man kan öka just 
matlusten.  
 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 17 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 18 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 19 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 20 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 21 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 22 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 23 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2019-10-24 

Sida 35 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 24 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 25 
Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 26 
Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 27 
Anmälan av behov av särskild förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 28 
Anmälan av behov av särskild förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 29 
Anmälan av behov av särskild förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 30 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 10 
oktober och 17 oktober 2019 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
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§ 31 
Begränsning i umgänget enligt 14 kap. 2 stycket 1 punkten 
lag med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 32 
Begränsning i umgänget enligt 14 kap. 2 stycket 1 punkten 
lag med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
 


